
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 29. juni 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1127

Vil ministeren oplyse status for arbejdet – i Danmark, EU og internationalt - med at mini-

mere tab af mikro- og nanoplast fra bildæk samt oplyse: ) Hvor stor en reduktion af mikro-

plastemission fra bildæk man kunne opnå, hvis man stillede kvalitets- og holdbarheds-

krav til nye bildæk, herunder krav til materialevalg i dæk?, 2) Om der er sådanne eller lig-

nende indgreb under overvejelse i EU-regi eller i standardiseringsorganisationer?, 3)

Hvad status er for udvikling af materialer til dæk, så der ikke afgives mikro- eller nano-

plast og som tillige har potentiale for at nedsætte støj fra kørslen?, 4) Hvor stor en del af

mikroplastemissionen fra dæk som vurderes at være afhængig af bilførerens kørselsmå-

de samt vedligehold af bilen (dæktryk m.v.)?, og 5) om der på den baggrund vurderes at

være behov for en oplysningskampagne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Valentina Berthelsen (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anne.Berthelsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen

formand
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